

**Тематический план самостоятельной работы обучающегося
по дисциплине «Пропедевтика стоматологических заболеваний»
для обучающихся 2025, 2026 годов поступления
по образовательной программе 31.05.03 Стоматология,
направленность (профиль) Стоматология
(специалитет)
форма обучения очная
2026-2027 учебный год/**

**Thematic plan of independent work of the student
in discipline " Propedeutic of Dental Diseases "
for students 2025, 2026 year admission
under the educational program 31.05.03 Dentistry,
specialisation profile Dentistry
Specialist's degree
form of study full-time
correspondence for the 2026-2027 academic year**

№	Тема самостоятельной работы	Часы (академ.)
2 семестр		
1.	Моделирование передней и боковой групп зубов из гипса.	37
	Раздел 1. Моделирование клыка верхней челюсти из гипса	10
	Раздел 2. Моделирование клыка нижней челюсти из гипса	10
	Раздел 3. Моделирование премоляров верхней челюсти из гипса	10
	Раздел 4. Моделирование премоляров нижней челюсти из гипса	6
	Контрольный раздел	1
3 семестр		
2.	Эстетическая реставрация передних и боковых групп зубов прямым методом	58
	Раздел 1. Эстетическая реставрация передней группы зубов прямым методом (резцы верхней челюсти)	10
	Раздел 2. Эстетическая реставрация передней группы зубов прямым методом (резцы нижней челюсти)	7
	Раздел 3. Эстетическая реставрация боковой группы зубов прямым методом (премоляры верхней челюсти)	10
	Раздел 4. Эстетическая реставрация боковой группы зубов прямым методом (премоляры нижней челюсти)	10
	Раздел 5 Эстетическая реставрация боковой группы зубов прямым методом (моляры верхней челюсти)	10
	Раздел 6 . Эстетическая реставрация боковой группы зубов прямым методом (моляры нижней челюсти)	10
	Контрольный раздел	1
4 семестр		
3.	Анатомо-топографические особенности строения полости зуба различных групп зубов	62
	Раздел 1. Анатомо-топографические особенности строения полости зуба резцов верхней челюсти	9
	Раздел 2. Анатомо-топографические особенности строения полости зуба резцов нижней челюсти	7

Раздел 3. Анатомо-топографические особенности строения полости зуба клыков верхней и нижней челюсти	9
Раздел 4. Анатомо-топографические особенности строения полости зуба премоляров верхней челюсти	9
Раздел 5. Анатомо-топографические особенности строения полости зуба премоляров нижней челюсти	9
Раздел 6. Анатомо-топографические особенности строения полости зуба моляров верхней челюсти	9
Раздел 7. Анатомо-топографические особенности строения полости зуба моляров нижней челюсти	9
Контрольный раздел	1

№	Topics of independent work	Hours (academic)
2 semester.		
1	Modeling the anterior and posterior groups of teeth from plaster.	37
	Section 1. Modeling the maxillary canine from plaster	10
	Section 2. Modeling the mandibular canine from plaster	10
	Section 3. Modeling the maxillary premolar from plaster	10
	Section 4. Modeling the mandibular premolar from plaster	6
	Control section	1
3 semester.		
2.	Aesthetic restoration of the anterior and posterior groups of teeth using the direct method.	58
	Section 1. Aesthetic restoration of the anterior groups of teeth using the direct method. (maxillary incisors)	10
	Section 2. Aesthetic restoration of the anterior groups of teeth using the direct method.(mandibular incisors)	7
	Section 3. Aesthetic restoration of the posterior groups of teeth using the direct method (maxillary premolars)	10
	Section 4. Aesthetic restoration of the posterior groups of teeth using the direct method (mandibular premolars)	10
	Section 5 Aesthetic restoration of the posterior groups of teeth using the direct method (maxillary molars)	10
	Section 6 . Aesthetic restoration of the posterior groups of teeth using the direct method (mandibular molars)	10
	Control section	1
4 semester.		
3.	Anatomical and topographical features of the structure of the tooth cavity and root canals in different groups of teeth.	62
	Section 1. Anatomical and topographical features of the structure of the tooth cavity and root canals in maxillary incisors.	9
	Section 2. Anatomical and topographical features of the structure of the tooth cavity and root canals in mandibular incisors	7
	Section 3. Anatomical and topographical features of the structure of the tooth cavity and root canals in canines	9
	Section 4. Anatomical and topographical features of the structure of the tooth cavity and root canals in maxillary premolars	9
	Section 5. Anatomical and topographical features of the structure of the tooth	9

cavity and root canals in mandibular premolars	
Section 6. Anatomical and topographical features of the structure of the tooth cavity and root canals in maxillary molars	9
Section 7. Anatomical and topographical features of the structure of the tooth cavity and root canals in mandibular molars	9
Control section	1

Рассмотрено на заседании кафедры пропедевтики стоматологических заболеваний
 протокол от « 30 » мая 2026 г. , №10 /
 Considered at the department meeting of Propedeutic of Dental Diseases, minutes dated
 "_30_" _May_____ 2026__, No_10

Заведующий кафедрой

Head of the Department



Д.В.Михальченко